
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 22. posiedzeniu Senatu 

w dniu 25 marca 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do sekretarza stanu w Ministerstwie Infrastruktury Marka Gróbarczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Z niepokojem odbieram informacje, które mogą świadczyć o tym, że przy budowie kanału przez mierzeję 

zastosowano rozwiązania, które mogą być nieprzyjazne dla turystyki wodnej. Betonowanie oczepu nabrzeża 

po zachodniej stronie wskazuje, że nabrzeże będzie na wysokości 2,5 m nad poziomem morza. To wyklucza 

bezpieczne cumowanie jednostek sportowych i turystycznych, dla których właściwa wysokość nie powinna 

przekraczać 1 m nad poziom morza. 

Proszę o informację, czy inwestor przewiduje obniżenie nabrzeży lub zastosowanie pomostów cumowni-

czych umożliwiających bezpieczne wejście na brzeg. Czy są przewidziane miejsca postojowe dla jednostek 

motorowych i żaglowych oczekujących na otwarcie drogi do śluzy bądź szukających schronienia 

w przypadku załamania pogody na morzu lub Zalewie Wiślanym lub dla załóg zmuszonych z różnych powo-

dów do wyjścia na brzeg? 

Jedną z ważnych funkcji kanału ma być pozytywny wpływ nie tylko na rozwój transportu wodnego, ale 

też na rozwój turystyki wodnej na obszarze Zalewu Wiślanego. Samorządy zaangażowały wielomilionowe 

środki w rozwój infrastruktury turystycznej nad Zalewem Wiślanym i w jego bezpośrednim otoczeniu, spo-

dziewając się wzrostu popytu na turystykę wodną po wykonaniu kanału przez mierzeję. Dlatego tak ważne 

jest, by budowa kanału uwzględniała potrzeby tej grupy użytkowników i tworzyła przyjazne i bezpieczne 

warunki korzystania z kanału. 

Mam nadzieję, że sygnalizowane zagrożenia są przez inwestora dostrzegane i istnieją rozwiązania im 

przeciwdziałające. Gdyby jednak było inaczej, proszę o uwzględnienie powyższych kwestii. 

Proszę o ustosunkowanie się do wymienionych uwag. 

Jerzy Wcisła 
 


